



# SECURITY COUNCIL OFFICIAL RECORDS

UN LIBRARY

SEP 20 1965

NINETEENTH YEAR

# 1158

th MEETING: 24 SEPTEMBER 1964

ème SÉANCE: 24 SEPTEMBRE 1964

DIX-NEUVIÈME ANNÉE

## CONSEIL DE SÉCURITÉ DOCUMENTS OFFICIELS

NEW YORK

### TABLE OF CONTENTS

|                                                                                                                                                                                                                                                                         |     |      |
|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----|------|
|                                                                                                                                                                                                                                                                         | 732 | Page |
| Provisional agenda (S/Agenda/1158) . . . . .                                                                                                                                                                                                                            |     | 1    |
| Adoption of the agenda . . . . .                                                                                                                                                                                                                                        |     | 1    |
| Letter dated 26 December 1963 from the Permanent Representative<br>of Cyprus addressed to the President of the Security Council (S/5488):<br>Report of the Secretary-General on the United Nations operation<br>in Cyprus (S/5950 and Corr.1 and Add.1 and 2) . . . . . |     | 1    |

### TABLE DES MATIÈRES

|                                                                                                                                                                                                                                                                  |   |
|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|---|
| Ordre du jour provisoire (S/Agenda/1158) . . . . .                                                                                                                                                                                                               | 1 |
| Adoption de l'ordre du jour . . . . .                                                                                                                                                                                                                            | 1 |
| Lettre, en date du 26 décembre 1963, adressée au Président du Conseil<br>de sécurité par le représentant permanent de Chypre (S/5488):<br>Rapport du Secrétaire général sur l'opération des Nations Unies<br>à Chypre (S/5950 et Corr.1 et Add.1 et 2) . . . . . | 1 |

#### NOTE

Relevant documents of the Security Council are published in quarterly supplements to the *Official Records*.

*Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.*

\*

\* \*

Les documents pertinents du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments trimestriels aux *Documents officiels*.

*Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.*

## ELEVEN HUNDRED AND FIFTY-EIGHTH MEETING

Held in New York, on Thursday, 24 September 1964, at 10.30 a.m.

## MILLE CENT CINQUANTE-HUITIÈME SÉANCE

Tenue à New York, le jeudi 24 septembre 1964, à 10 h 30.

*President:* Mr. P. D. MOROZOV  
(Union of Soviet Socialist Republics).

*Present:* The representatives of the following States: Bolivia, Brazil, China, Czechoslovakia, France, Ivory Coast, Morocco, Norway, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and United States of America.

Provisional agenda (S/Agenda/1158)

1. Adoption of the agenda.
2. Letter dated 26 December 1963 from the Permanent Representative of Cyprus addressed to the President of the Security Council (S/5488):  
Report of the Secretary-General on the United Nations operation in Cyprus (S/5950 and Corr.1 and Add.1 and 2)

Adoption of the agenda

*The agenda was adopted.*

Letter dated 26 December 1963 from the Permanent Representative of Cyprus addressed to the President of the Security Council (S/5488):

Report of the Secretary-General on the United Nations operation in Cyprus (S/5950 and Corr.1 and Add.1 and 2)

1. The PRESIDENT (translated from Russian): In conformity with the previous decision of the Security Council, I invite the representatives of Cyprus, Turkey and Greece to take places at the Council table.

*At the invitation of the President, Mr. Orhan Eraip (Turkey), Mr. Spyros Kyprianou (Cyprus) and Mr. Dimitri S. Bitsios (Greece) took places at the Council table.*

2. The PRESIDENT (translated from Russian): I must inform the Council that I have no speakers on my list. It therefore becomes necessary to decide when to convene the next meeting of the Council to consider the item on the agenda.

3. In talks with the President, several members of the Council, in particular the non-permanent members, have expressed the wish that the Council should meet at 3 p.m. tomorrow.

4. I hear no other proposal. If there is none, the Council will meet at 3 p.m. tomorrow.

*It was so decided.*

*The meeting rose at 12.30 p.m.*

*Président:* M. P. D. MOROZOV  
(Union des Républiques socialistes soviétiques).

*Présents:* Les représentants des Etats suivants: Bolivie, Brésil, Chine, Côte-d'Ivoire, Etats-Unis d'Amérique, France, Maroc, Norvège, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Tchécoslovaquie et Union des Républiques socialistes soviétiques.

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/1158)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Lettre, en date du 26 décembre 1963, adressée au Président du Conseil de sécurité par le représentant permanent de Chypre (S/5488):  
Rapport du Secrétaire général sur l'opération des Nations Unies à Chypre (S/5950 et Corr.1 et Add.1 et 2).

Adoption de l'ordre du jour

*L'ordre du jour est adopté.*

Lettre, en date du 26 décembre 1963, adressée au Président du Conseil de sécurité par le représentant permanent de Chypre (S/5488):

Rapport du Secrétaire général sur l'opération des Nations Unies à Chypre (S/5950 et Corr.1 et Add.1 et 2)

1. Le PRESIDENT (traduit du russe): Conformément à la décision prise précédemment par le Conseil, j'invite les représentants de Chypre, de la Turquie et de la Grèce à prendre place à la table du Conseil.

*Sur l'invitation du Président, M. Orhan Eraip (Turquie), M. Spyros Kyprianou (Chypre) et M. Dimitri S. Bitsios (Grèce) prennent place à la table du Conseil.*

2. Le PRESIDENT (traduit du russe): Je dois vous informer qu'il n'y a pas d'orateurs inscrits. Nous devons donc décider à quelle date nous convoquerons la prochaine séance du Conseil en vue de l'examen de la question qui figure à l'ordre du jour.

3. Au cours des consultations que j'ai eues, un certain nombre de membres du Conseil, et notamment des membres non permanents du Conseil, ont exprimé le désir de voir le Conseil se réunir demain à 15 heures.

4. Je n'entends pas d'autres propositions. S'il n'y en a pas par la suite, nous convoquerons le Conseil demain à 15 heures.

*Il en est ainsi décidé.*

*La séance est levée à 12 h 30.*

#### HOW TO OBTAIN UNITED NATIONS PUBLICATIONS

United Nations publications may be obtained from bookstores and distributors throughout the world. Consult your bookstore or write to: United Nations, Sales Section, New York or Geneva.

#### COMMENT SE PROCURER LES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

Les publications des Nations Unies sont en vente dans les librairies et les agences dépositaires du monde entier. Informez-vous auprès de votre librairie ou adressez-vous à: Nations Unies, Section des ventes, New York ou Genève.

#### COMO CONSEGUIR PUBLICACIONES DE LAS NACIONES UNIDAS

Las publicaciones de las Naciones Unidas están en venta en librerías y casas distribuidoras en todas partes del mundo. Consulte a su librero o diríjase a: Naciones Unidas, Sección de Ventas, Nueva York o Ginebra.